
Na jarním jednání se sešlo představenstvo
svazu 22. března v Praze. Po kontrole zápisu
z předchozího představenstva 7. 12. 2006
(umístěno na internetových stránkách  ) násle-
dovala zpráva o jednání exekutivy s doporu-
čeními pro představenstvo SPS. Účastníci se
zabývali aktuálními informacemi,
zejména předběžnými výsledky, které v uply-
nulém roce dosáhlo české stavebnictví. Bylo
konstatováno, že naše odvětví má za sebou
další velmi úspěšný rok, do budoucna však
hrozí i nemalá rizika. O nich se hovořilo
v dalším bodu programu, jímž byla situace na
domácím stavebním trhu. Posuzovaly se před-
poklady vývoje v jednotlivých oborech, pro-

Vážení kolegové,

už za několik dní se otevřou brány
mezinárodního stavebního veletrhu IBF
v Brně a bude zahájen 12. ročník
největšího stavebního veletrhu v České
republice.
Svaz podnikatelů ve stavebnictví je od
prvého ročníku veletrhu jeho
spoluorganizátorem i spolutvůrcem jeho
koncepce. Veletrh se postupně vyvíjí od
prosté přehlídky materiálů a technologií
stále více k organizovanému setkávání
stavebníků, investorů s dodavateli staveb.
To je celosvětový trend, kdy se stavební
veletrhy mění na veletrhy investiční. Zde si
investoři vybírají své potenciální
dodavatele, seznamují se se současnými
technickými trendy ve výstavbě a poznávají
nové materiály a technologie. 
Stavební veletrh v Brně se tak výrazně liší
od ostatních stavebních výstav, kde
převažujícím hlediskem bývají prodané
metry nad koncepcí. Svaz podnikatelů ve
stavebnictví zajišťuje několik doprovodných
programů. V předvečer veletrhu jeho
„Ouverturu“ – tentokrát na téma
„Pivovar-fenomén české kulturní krajiny.
Další akcí, kterou zajišťuje SPS je seminář
„Diskusní fórum“, konané v 1. den
veletrhu 17. dubna ve 14,00 hodin, dále
„Setkání podnikatelů Slovenské a České
republiky“ v týž den v 15,00 hodin
a „Stavba Jihomoravského kraje“ –
vyhlášení výsledků soutěže dne 18. dubna
v 15,00 hodin.
Svaz podnikatelů ve stavebnictví vypravuje
z Prahy a z dalších krajských měst
autobusy pro zájemce s volnou vstupenkou
na veletrh. Na veletrhu se nachází stánek
SPS v pavilonu „V“ pod číslem 068, kde
členské firmy svazu dostanou veškeré
informace i některé svazové materiály
a vydané příručky a publikace.

A K T UÁ L N Í  I N F O R M AC E  P R O  Č L E N Y  S P S  V  Č R  � d u b e n 2 0 0 7

Ing. Miloslav Mašek
generální ředitel SPS ČR, CSc.

Z  Č INNOST I  SVAZU  PODNIKATELŮ

Jednalo představenstvo SPS
blematika finančního pokrytí veřejných zaká-
zek, možnosti exportu stavebních prací a dal-
ší témata, např. působení zahraničních firem
na stavebním trhu v ČR a čerpání dotací
z evropských fondů (podklady jsou rovněž na
webu SPS). Na pořad jednání se pak dostaly
zprávy z expertních skupin. ES pro sociální
otázky se zaměřila zvláště na výsledky kolek-
tivního vyjednávání a učňovské školství.
Následovala zpráva o činnosti Národního sta-
vebního centra v Brně v roce 2006. Hovořilo
se rovněž o nejvýznamnějších připravova-
ných akcích, o Fóru českého stavebnictví, Dni
českého stavitelství a architektury a brněn-
ském stavebním veletrhu 2007.

Novela zákoníku práce
Ministerstvo práce a sociálních věcí při-

pravuje novelu zákona č. 262/2006 Sb. - záko-
ník práce. Návrh byl tento týden rozeslán do
vnějšího připomínkového řízení. Vzhledem
k pochybnostem o průchodnosti zásadní změ-
ny  ZP v Poslanecké sněmovně, připravuje
MPSV legislativně technickou normu, která
má odstranit základní věcné nedostatky.
Návrh upřesňuje některé nejasné nebo nejed-
noznačné formulace, doplňuje  odkazy na
právní předpisy vydané po schválení ZP apod.
Vzhledem k tomu, že skupina poslanců
a senátorů se obrátila na Ústavní soud s návr-
hem na zrušení podstatných částí ZP, vyčká
MPSV rozhodnutí Ústavního soudu  a zvolí
další postup. Technická novela by měla projít
připomínkovým řízením v březnu a v ideál-
ním případě by mohla platit od července
letošního roku. Účastníkem připomínkového
řízení je i náš Svaz.

JUDr. PAVEL NOVÁK

Přístup k normám
Dne 22.3.2007 byla, po déle trvajícím jed-

nání, podepsána Smlouva o poskytování pří-
stupu k ČSN ve formátu PDF mezi Českým
normalizačním institutem a Svazem podnika-
telů ve stavebnictví v ČR. Na základě této
Smlouvy získají členské organizace Svazu dál-
kový přístup k normám třídy 72, 73, 74 a 75. 

JUDr. PAVEL NOVÁK

O odborném školství
O problematice učňovského školství ve sta-

vebnictví 7. března 2007 jednali na půdě Svazu
podnikatelů ve stavebnictví odborníci z minis-
terstva průmyslu a obchodu, Střední technické
školy v Praze, společností Hochtief a Metrostav
spolu s vedením SPS. Smyslem schůzky byla
další práce na stěžejním dokumentu, který má
sloužit jako podklad  k řešení složité situace
v získání kvalifikované pracovní síly s učňov-
ským a středoškolským vzděláním.

Anketa ke školství
SPS s ministerstvy průmyslu, školství a před-

staviteli vybraných stavebních firem a učilišť při-
pravuje komplexní zprávu o stavu učňovského
(středního) školství. Svaz se proto obrací na své
členy se žádostí o poskytnutí informací včetně
případných doporučení. Otázky znějí:

Má Vaše společnost nedostatek manuálních
zaměstnanců ve výrobních profesích? Má
zájem o zapojení do podpory odborné přípra-
vy učňů? Kolik učňů ročně potřebujete v sou-
časnosti a v příštích 5 letech? Jak vysoký podíl
nákladů na jejich přípravu jste ochotni hradit,
chcete hradit výuku, ubytování, stravování,
vybavení nářadím a pracovním oděvem? Jste
schopni zabezpečit odborný výcvik na stav-
bách, máte vhodné zaměstnance pro výkon
mistra odborného výcviku? Jaké by měly být
kompenzace (daňové úlevy, vyrovnání nákla-
dů, závazek učně setrvat ve firmě…)?
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Fórum českého stavebnictví potřetí
Víc než dvě stovky účastníků mezinárodní odborné konference,

která probíhala 27. a 28. března 2007 v pražském hotelu President,
nejprve pozdravil za organizátory prezident Svazu podnikatelů ve sta-
vebnictví v ČR Ing. Václav Matyáš. „Setkáváme se v období, kdy se
české stavebnictví - jeden z významných základů ekonomiky –  nachá-
zí ve stavu dlouhodobého pozitivního vývoje. I v loňském roce si ved-
lo velmi úspěšně. Jde o trvalý růst od roku 2000,“ řekl Matyáš. 

Uvedl, že stavebnictví ČR zaznamená druhý nejrychlejší růst v EU.
Upozornil však také na rizika. „V nejbližší budoucnosti lze očekávat
zvýšení ceny lidské práce, protože bude pokračovat oprávněný růst
mezd. Budou ale i jiné faktory rychlejšího růstu, např. dodržování přís-
nějších norem na vybavení staveb, zvýšení důrazu na oblast bezpečnos-
ti práce a ochrany životního prostředí. Bude pokračovat tendence v nárů-
stu cen energií v mnohem dynamičtějším tempu,“ dodal prezident SPS. 

V další části svého vystoupení se Ing. Matyáš poukázal na nutnost
vypracovat střednědobou strategii hospodářské politiky ČR, ze které
by bylo možno odvodit rozvoj jednotlivých oborů investiční výstavby.
„Při sestavování státního rozpočtu na jednotlivé roky je nebytné udržet
tendenci rychlejšího růstu investic než výdajů při respektování vazeb
mezi investičními výdaji v jednotlivých letech a iniciovat a propago-
vat další formy financování investic metodou PPP, zajistit úvěry z nad-
národních bank, docílit účelné čerpání strukturálních fondů EU
a veřejný dluh nesnižovat na úkor investic,“ prohlásil. 

Vláda podpoří investice
Závazky státu vůči EU, které se dotýkají stavbařů, zformuloval

ministr průmysl a obchodu Martin Říman do tří bodů: 1. odkanalizo-
vání obcí od dvou tisíc obyvatel, 2. dobudování dopravní infrastruk-
tury a 3. zvýšení úrovně bydlení a občanské vybavenosti. Další úkol
spočívá ve snižování energetické náročnosti budov (stavební práce,
nové technologie a materiály). Osud Státního fondu dopravní infra-
struktury není dosud vyjasněn. Nebude však lehké udržet vysoké
investice do dopravní infrastruktury, letos v objemu přes 70 miliard
Kč. Řešením je větší zapojení strukturálních fondů EU (letos přes 20
mld. Kč) a zapojení soukromého kapitálu v projektech PPP. 

Zpomalení v EU, stabilita v ČR

Generální ředitel FIEC Ulrich Paetzold představil evropské sdruže-
ní organizací stavebních zaměstnavatelů. Dále uvedl, že stavební pro-
dukce v EU loni rostla o 3,7 procenta. Letos se však ve státech unie
očekává zpomalení na 1,8 %, v České republice se odhaduje pětipro-
centní růst. 

Situaci na českém stavebním trhu komentoval generální ředitel SPS
Ing. Miloslav Mašek, Csc. Hovořil o loňském roce, který přes počáteč-
ní pomalý rozjezd (dlouhá zima) dopadl dobře, objem produkce dosá-
hl 463 mld. Kč (z toho v zahraničí 8,1 mld. Kč). Tahounem byly inže-
nýrské stavby, bylo dokončeno také 30 187 bytů, víc než 100 tisíc bytů
je rozestavěno. Rostla produktivita práce a mzdy. Hrubý zisk činil 14,7
mld. Kč a podílelo se na něm 86 procent firem. Příslibem do budouc-
na jsou uzavřené stavební zakázky v hodnotě 225 mld. Kč, z nichž
infrastruktura tvoří víc než dvě třetiny (68 %).

Z průzkumu společnosti INCOMA Research, jehož výsledky před-
stavil Pavel Zdeněk, vyplývá, že stavební podnikatele nejvíc trápí stát-
ní byrokracie (připraví je až o 80 procent času), na druhém místě je
vysoká konkurence českých firem. Problém pracovních sil považuje za
největší hrozbu i generální ředitel společnosti SKANSKA CZ
Ing. Zdeněk Burda, jak vyplynulo z jeho vystoupení. O postavení
malých a středních firem a založení jejich expertní skupiny v SPS
hovořil šéf Bytostavu Poruba Pavel Ševčík.

První den Fóra českého stavebnictví vystoupili také Nils Lindstedt
(SKANSKA Švédsko), Ján Majerský (ZSP SR), Patrice Merlen
(Eurovia Services), Evžen Korec (EKOSPOL), Jan Sadil (Hypotéční
banka), Ivan Bauer (Průmstav), Martin Borovička (SYNER), Miro-
slav Kalous (MMR), Jan Wagner (SFRB), Pavel Švagr (SFDI), Jiří
Svoboda (STRABAG), Michal Štefl (OHL ŽS) Josef Hájek
(SKANSKA DS), Martin Ander (Brno), Martin Borovka (SSŽ) a Petr
Laušman.

Zadávání veřejných zakázek

Druhý den jednání byl věnován  konferenci o zadávání veřejných
stavebních zakázek v zemích EU.

Jako první hovořil Daniel Tardy, prezident FIEC Evropského sdru-
žení stavebních podnikatelů. Zdůraznil, že stavebnictví je velmi důle-
žitým oborem, přičemž až 30% jeho práce tvoří právě veřejné zakáz-
ky - z nichž ovšem jen část dosahuje takového objemu, aby podléhaly
zásadám pro zadávání veřejných zakázek.

Veřejné zakázky musí být zadávány za takových podmínek, aby
nikdo nebyl diskriminován. Organizace Bussines Europe nedávno
vytyčila zásady, které by se měly v Evropě v budoucnosti prosazovat:

� stabilní a rovné podmínky
� kvalita, její neustálé zlepšování
� hodnota odpovídající ceně
� rovný přístup
� podpora PPP
� sociální okolnosti a vliv na životní prostředí

Ulrcih Paetzold, generální ředitel FIEC pak rozebral minulost
i budoucnost zadávání veřejné zakázky a uvedl podrobnosti současné-
ho vývoje. 

Frank Kehlenbach, ředitel Evropského mezinárodního svazu doda-
vatelů (EIC), hovořil o internacionalizaci evropského stavebního trhu.
Pakliže FIEC se snaží o kultivaci trhu všeobecně, EIC zastupuje zájmy
stavebních dodavatelů. Významnou složkou činnosti EIC je vydávání
knih, zahrnujících nejrůznější aspekty veřejných zakázek; označujíc je
jako modrou, bílou, stříbrnou atd. 

Ředitel TZÚS Praha Ing. Jiří Sobola zrekapituloval vývoj kvalifi-
kace stavebních dodavatelů. Evropská norma kvalifikace však nepro-
šla.  Odbornost firmy, přiměřenost k zakázce, kapitál firmy, počet pra-
covníků a další kritéria se totiž stala otázkou dlouhých a dramatických
sporů. Místo ní je dnes k dispozici tzv. technická zpráva, která je
základem pro vytvoření národního systému kvalifikace firem. Náš
systém lze považovat za stabilizovaný.

V zemích EU je dnes tedy nejednotná situace - někde fungují
národní systémy, a to buď zákonné nebo komerční.

Ing. Jaroslav Veselý, předseda Rady pro kvalifikaci SPS,  seznámil
účastníky s rolí a úlohou Rady pro kvalifikaci, v níž jsou zástupci stát-
ních orgánů, zástupci stavebních firem a konečně i zástupci za doda-
vatele. Zrekapituloval cestu od Národního kvalifikačního a klasifikač-
ního systému stavebních dodavatelů k nynějšímu Systému
certifikovaných stavebních dodavatelů (SCSD). 

Do odpoledního bloku byla zařazena panelová diskuse. Zúčastnili
se jí „Václav Daněk (TCHAS), ing. Jiří Havlík (Pozimos), ing. Pavel
Brychta (SILMOS-Q), ing. Jaroslav Veselý (SPS) a ing. Miroslav
Konečný (Správa železniční dopravní cesty).

Více informací na: www.sps.cz 
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Stavba Jihomoravského kraje 
BRNO - V těchto dnech probíhá závěrečné hodnocení stavby JmK
2006. Odborná hodnotící porota objíždí a hodnotí stavby přímo na
stavbě v celém kraji. V soutěži je přihlášeno celkem 31 staveb (z toho
jedna stavba 2x). Porada rozhodla o jejich zařazení do kategorií:

1. kategorie – stavby občanské vybavenosti 4 stavby
2. kategorie – bytové stavby 3 stavby
3. kategorie – průmyslové stavby a technologické stavby 4 stavby
4. kategorie – dopravní inž. a vodohospodářské stavby 4 stavby
5. kategorie – rekonstrukce staveb a objektů 11 staveb
6. kategorie – ekologické stavby 3 stavby
7. kategorie staveb mimo území JmK 2 stavby

Závěrečné hodnocení nominovaných staveb proběhlo dne 23. 3.
2007 na Stavební fakultě VUT Brno u děkana fakulty Prof. P.Štěpán-
ka, který je předsedou odborné hodnotící porady. Vyhlášení soutěže je
plánováno na Mezinárodním stavebním veletrhu IBF 2007 18. 4. 2007
v 15,00 hod. ve výškové budově BVV sál č. 102, za přítomnosti před-
stavitelů JmK, MM Brna, SPS v ČR, případně zástupců z ministerstev,
podniků apod.

Soutěž učňů v Ostravě
OSTRAVA - Při příležitosti výstavy „Střechy, pláště, izolace –
STAVBA 2007“ v Ostravě, proběhlo ve dnech 14. – 15. 2. v rámci
doprovodných akcí jako každoročně moravské kolo soutěže odbor-
ných dovedností učňů v oborech tesař, klempíř, pokrývač.

Pořadatelskými organizacemi pod patronací Cechu klempířů,
pokrývačů a tesařů v ČR byly:

� Střední škola technických oborů Havířov-Šumbark - soutěž oboru
klempíř

� Firma TONDACH – v oboru pokrývač
� Střední škola stavební a dřevozpracující v Ostravě – v oboru tesař.

Soutěž byla sledována jak odbornou porotou, tak i laickou veřej-
ností. Soutěžilo se jednak v teoretických  znalostech a v praktických
dovednostech učňů. Je možno konstatovat, že odborná úroveň soutěží-
cích, připravenost a organizace soutěže v Ostravě byla i letos na velmi
dobré úrovni.

V jednotlivých oborech soutěžila dvoučlenná družstva odborných
škol z celé Moravy a první tři postupují do celostátního finále, které se
uskuteční v rámci Mezinárodního stavebního veletrhu v Brně ve dnech
17. -21. 4. 2007.

Výsledky soutěže:
� V oboru klempíř se na prvním místě umístilo družstvo SOU Opava

před družstvy SOŠ a SOU Brno Bosonohy a SŠTO Havířov-Šumbark.
� V oboru pokrývač zvítězilo družstvo SOŠ a SOU Brno-Bosonohy,

druhé bylo družstvo SOU Opava a na třetím místě se umístilo druž-
stvo SPŠ a SOU Vyškov.

� V oboru tesař se na prvním místě umístilo družstvo SŠ stavební
a dřevozpracující v Ostravě. Druzí skončili soutěžící z SOŠ a SOU
Brno Bosonohy před družstvem SOŠ železniční, stavební a památ-
kové péče Šumperk. 

Na stavbu roku je 24 nominací
O prestižní titul „Stavba moravskoslezského kraje 2006“ se letos

utká 24 dokončených staveb. Výsledky soutěže, v níž nejde o peníze,
ale o čest spojenou s udělením titulu „Nejlepší stavba  Moravskoslez-
ského kraje 2006“ budou vyhlášeny v polovině června na galavečeru
v ostravském divadle Antonína Dvořáka.

Soutěž o nejlepší stavbu MSK 2006“, která se koná pod záštitou
hejtmana Ing., Evžena Tošenovského, byla premiérově odstartována
počátkem loňského října. Hlavním cílem soutěže je seznámit laickou
i odbornou veřejnost se současnou úrovní stavitelství a architektury
v regionu. Uzávěrka přihlášek do soutěže byla 28. února 2007.

Hodnotit se nyní bude v 5 kategoriích: stavby občanské vybavenos-
ti, bytové domy, rodinné domy, průmyslové stavby a dopravní,inženýr-
ské  a vodohospodářské stavby. Nejlepší stavby bude vybírat jedenác-
tičlenná porota, složená ze zástupců Svazu podnikatelů ve
stavebnictví, České komory autorizovaných inženýrů a techniků čin-
ných ve výstavbě, České  komory architektů a zástupců kraje.

Ve Zlíně se připravuje výroční konference
ZLÍN - První letošní jednání členů výboru Krajské stavební společnosti
SPS Zlínského kraje bylo věnováno přípravě výroční konference. „Při-
pravujeme ji na úterý 15. května. Mimo jiné na ní bude doplněn výbor
o odcházející členy, tak aby opět byl sedmičlenný“, říká předseda výbo-
ru Petr Mikulec. V současné době firmy nominují své zástupce.

„Velmi důležitou částí bude projednávání zaměstnání cizinců
v našich stavebních firmách. Na jednání bude přizván zástupce zlín-
ského Üřadu práce.“ doplnil Petr Mikulec

4. SPS GOLF CUP 2007
VYSOČINA - V Nové Bystřici na hřišti Mnich se 7. června uskuteční gol-
fový turnaj s podtitulem Mistrovství ČR jednotlivců ze stavebnictví pod
patronací prezidenta svazu Václava Matyáše. Máte-li zájem o včasné zaslá-
ní přihlašovacích podmínek, napište nám svůj e-mail na jihlava@sps.cz.
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ORGANIZACE  SPS

Projekt rozvoje dalšího vzdělávání 
V rámci projektu rozvoj dalšího vzdělávání financovaného ze zdro-

jů Evropského sociálního fondu, zdrojů hl. m. Prahy a zdrojů České
republiky proběhl dne 22.3.2007 v rámci představenstva SPS v ČR
workshop, na kterém byly prezentovány možnosti vzdělávání v budo-
vaném Institutu vzdělávání SPS v ČR. 

V rámci uvedeného projektu byly vytvořeny následující vzdělávací
moduly : 
� Modul výuky lektorů-pedagogické minimum 
� Modul výuky lektorů-odborná část 
� Bezpečnost a ochrana zdraví při práci 
� Jazykové kursy - Angličtina pro stavební profese 
� Jazykové kursy - Čeština pro cizince 

� Legislativa ve stavebnictví 
� Profesní školení („Všeobecné obchodní podmínky pro stavby

a dokumentaci staveb“ a „Národní kvalifikační a klasifikační
systém stavebních dodavatelů“) 

� Řízení stavebních projektů 
� Příprava instruktorů lešenářské techniky 
� Příprava instruktorů vstřelovací techniky 
� Řízení jakosti - manažer jakosti ISO 
� Revize a zkoušky vyhrazených zdvihacích zařízení dle vyhl.

ČÚBP a ČBÚ č.19/1979 Sb., ve znění vyhl. ČÚBP a ČBÚ
č.552/1990 Sb. a ČSN ISO 12480-1, ČSN 270142, ČSN ISO
9927-1 

� Revize a zkoušky provozovaných tlakových nádob stabilních dle
vyhl. ČÚBP a ČBÚ č.18/1979 Sb., a ČSN 690012 

� Zadávání zakázek ve výstavbě 
� Management akvizice investičních celků pro zahraničí 
� Odborný výcvik obsluh - vazač břemen 
� Odborný výcvik obsluh - jeřábník 
� ECDL - počítačová gramotnost  
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Projekt rozvoje dalšího vzdělávání 
pokračování ze str. 3 

� Stavíme ekologicky 
� Příprava na autorizaci České komory autorizovaných inženýrů

a techniků 
� Manažerské kursy od A do Z

Protože bychom rádi byli v budoucnu prospěšní především firmám –
členům SPS v ČR, dovolujeme si upozornit, že na   - sekce Další vzdě-
lávání je možno prostudovat si obsah modulů a případně se přihlásit do
aktuálně nabízených kursů, jež jsou již nyní organizovány ve spoluprá-
ci s Nadací ABF (příprava na autorizaci ČKAIT, Koordinátor BOZP).

Strukturální fondy EU 
V rámci projektu Podpora konkurenceschopnosti podnikatelů,

zejména profesně specializovaných firem podnikajících ve staveb-
nictví financovaného ze zdrojů Evropského sociálního fondu a zdro-
jů České republiky proběhl dne 22. 3. 2007 v rámci představenstva
SPS workshop, na kterém byly prezentovány možnosti čerpání pro-
středků ze Strukturálních fondů EU 2007-2013.

Jak je obecně známo, Česká republika po vstupu do EU získala
možnost čerpat finance ze čtyř strutrukturálních fondů EU. Tato mož-
nost je v praxi v rámci programovacího období pro léta 2007-2013 rea-
lizována za pomocí: 

Tematických Operačních programů (OP)
OP Podnikání a inovace 
OP Životní prostředí 

OP Doprava 
OP Vzdělání pro konkurenceschopnost 
OP Výzkum a vývoj pro inovace 
OP Lidské zdroje a zaměstnanost 
Integrovaný operační program 

Regionálních Operačních programů
7 regionálních operačních programů 
OP pro Prahu 

Stav vyjednávání:
Vláda ČR v prosinci 2006 schválila návrhy jednotlivých programů

vč. Národního strategického referenčního rámce České republiky pro
čerpání finančních prostředků ze strukturálních fondů a Fondu soudrž-
nosti v letech 2007- 2013. Výsledkem je, že ČR předkládá návrhy ope-
račních programů Evropské komisi k formálnímu vyjednávání. Po
ukončení vyjednávání budou programy schváleny a lze očekávat spuště-
ní hlavní vlny dotací a podpor (první programy již byly vyhlášeny
v březnu 2007). 

Finanční rámec podpor:

Pro léta 2007-2013 je pro Česko republiku alokováno celkem 26
302 604 484,- EUR, z toho:

419 093 449 EUR pro Prahu 
25 886 617 969 EUR pro Operační programy 
Celkový výše uvedená alokace činí cca 775 mld. Kč bez spolufi-

nancování poskytovaného z národních zdrojů. Celková alokace vč.
zdrojů národního kofinancování pak činí cca 1000 mld. Kč. 

Více informací na webových stránkách SPS.

Národní stavební centrum 
ke Stavebním veletrhům

Rovněž Národní stavební centrum (NSC), dceřiná společnost sva-
zu podnikatelů ve stavebnictví,  žije přípravami na Stavební veletrhy
Brno, jež jsou tradičně místem setkávání většiny pracovníků českého
stavitelství.  Samotné centrum a jeho dvě části – Vzorkovnu staveb-
ních materiálů a Centrum vzorových domů na volné ploše – navštíví
každoročně v průběhu stavebního veletrhu na 30.000 zájemců z řad
široké veřejnosti. Vstup do Centra je bezplatný, při východu z areálu
EDEN 3000 je možné zakoupit vstupenku na Stavební veletrhy.

Kromě toho se pracovníci NSC podílejí i na přípravě a koordinaci
některých dalších akcí, které SPS na letošních Stavebních veletrzích
pořádá.

Ouvertoura Stavebních veletrhů
Již tradičně se příznivci stavitelství, zástupci profesních organizací,

novináři a další osobnosti setkávají k přátelskému soaré v předvečer Sta-
vebních veletrhů. Téma letošní „Ouvertoury“, pořádané v pondělí 16.
dubna od 19. hodin v sále č. 103 v Administrativní budově BVV, je
více než poetické: „Pivovar – fenomén české kulturní krajiny“.  Přednáš-
ky prof. Tomáše Šenbergra ze Stavební fakulty ČVUT Praha a ing. Jiří-
ho Fuska, spolumajitele Pivovaru Černá Hora budou věnovány stavař-
ským zvláštnostem při rekonstrukcích budov historických pivovarů. 

Seminář „Rozvoj dřevěných konstrukcí“
Konstrukce a domy na bázi dřeva jsou tématem, kterému se NSC

věnuje právě ve vztahu k Centru vzorových domů, zaměřeného na
montované stavby, především dřevostavby. Od počátku roku se areál
EDEN 3000 stal i sídlem Asociace dodavatelů montovaných domů,
která pracuje „pod křídly“ SPS. Společně se Stavební fakultou VŠB
Ostrava, ADMD  a dalšími partnery pořádá NSC ve čtvrtek 19. dub-
na od 9.30 pro širokou odbornou veřejnost seminář o dřevěných kon-
strukcích. 

Informační stánky na veletrhu
Svaz podnikatelů ve stavebnictví se jako v uplynulých letech před-

staví informačním stánkem v pavilonu V, sousedícím se střediskem
stavebních informací ČKAIT. Na stánku budou po celou dobu veletr-
hu přítomni pracovníci aparátu Svazu a jeho součástí je i infostánek
Národního stavebního centra a Asociace dodavatelů montovaných
domů. Součástí společného stánku je i prodejna odborné literatury,
jejíž provoz organizuje pro NSC agentura For Expo ve spolupráci
s ČKAIT.

Zájemci o činnost NSC získají informace i na druhém informačním
pracovišti na volné ploše H. Tento stánek je součásti expozice SOŠ a SOU
stavebního z Brna Bosonoh ve spolupráci s firmou PV Caravan Přerov.
Pracovníci Národního stavebního centra se těší na vaši návstěvu a jsou při-
praveni pomoci vám vyřešit problémy se vzděláváním a informovaností.
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